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Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Plats och tid Vänersalen, Stadshuset kl 18:00-20:35 

Beslutande Se nästa sida 

Övriga deltagande  

Utses att justera Joakim Vahlström, Britta Wänström 

Justeringens plats och tid Kommunledningskontoret enligt överenskommelse,  
 

Sekreterare  Paragrafer §§ 58-84 

 Daniel Bohman  

Ordförande   

 Göte Andersson  

Justerande  

 Joakim Vahlström Britta Wänström 
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Beslutande Johan Abrahamsson (M), ledamot 
Richard Thorell (M), ledamot 
Sara Swahnström (M), ledamot 
Henrik Andersson (M), ledamot 
Anette Karlsson (M), ledamot 
Henrik Karlsson (M), ledamot 
Yvonne Gogolin (M), ledamot 
Lena Mejstedt (M), tjänstgörande ersättare 
Elin Abrahamsson (M), ledamot 
Göte Andersson (M), ordförande 
John Gunnar Nilsson (M), tjänstgörande ersättare 
Olov Bergström (M), ledamot 
Katarina Ahlgren Brydzinski (M), ledamot 
Sven Karlsson (M), tjänstgörande ersättare 
Malin Olsson Lundqvist (M), ledamot 
Urban Claesson (M), ledamot 
Liselotte Andersson (M), ledamot  
Anders Svensson (M), ledamot 
Daniel Lång (M), ledamot 
Ola Jonegård (M), ledamot 
Magnus Runersjö (M), tjänstgörande ersättare 
Johan Magnusson (M), ledamot 
Anders Karlsson (C), ledamot 
Torbjörn Forsell (C), tjänstgörande ersättare 
Therese Boman Nordlie (C), ledamot 
Sven-Inge Eriksson (KD), ledamot 
Håkan Fernström (S), tjänstgörande ersättare 
Janne Jansson (S), ledamot 
Linnea  Wall (S), ledamot 
Sebastian Ekeroth Clausson (S), ledamot 
Anita Olausson (S), ledamot 
Leif Udéhn (S), ledamot 
Gun-Britt Alenljung (S), andre vice ordförande 
Nils Farken (S), ledamot 
Marianne Johansson (S), ledamot 
William Freidlitz (S), ledamot 
Ninni Larsson (S), ledamot 
Ola Bertilsson (S), ledamot 
Lillemor Ågren (S), ledamot 
Anton Johnsson (S), ledamot 
Linda Fröberg (S), ledamot 
Britta Wänström (V), ledamot ledamot 
Marie Engström Rosengren (V),  
Staffan Haukland (V), tjänstgörande ersättare 
Alexander Arvidsson (SD), tjänstgörande ersättare 
Joakim Wahlström (SD), ledamot 
Riitta Holmblad (SD), ledamot 
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 ANSLAGSBEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-03-27 

Anslagsdatum 2023-03-31 Anslaget tas ner 2023-04-21 

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet, Kommunledningskontoret på plan 4 i Stadshuset 
 

Underskrift 

  

 Daniel Bohman  
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Kommunfullmäktige 

Kf § 58 Dnr 2023/00019 

Anmälningsärenden i kommunfullmäktige 2023 

  

Presidiets beslut om att inte ta upp medborgarförslag för 
behandling (KS 2023/114) 

Kommunfullmäktiges presidium beslutade den 27 februari 2023 att inte ta upp 
ett medborgarförslag om att etablera en Sibylla-restaurang i stationshuset i 
Mariestad till behandling. Detta då förslaget inte bedöms ligga inom 
kommunfullmäktiges befogenhetsområde. 

 
Beslutet är fattat i enlighet med kommunfullmäktiges arbetsordning, § 33. 

 

Kommunfullmäktige finner beslutet anmält. 
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Kf § 58 (forts.) 
 
 
 

Anmälan av kommunstyrelsens beslutade 
medborgarförslag 
 

På uppdrag av kommunfullmäktige har kommunstyrelsen beslutat om följande 
medborgarförslag: 

 Medborgarförslag om reducerade avgifter för pensionärer på 
Mariestads badhus (KS 2022/388) 
Kommunstyrelsen beslutade att avslå medborgarförslaget med hänvisning 
till entréavgiften för pensionärer i Mariestad redan ligger i nivå med övriga 
jämförbara badhus i Skaraborg. 

 

Kommunfullmäktige finner beslutet anmält 
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Kf § 58 (forts.) 

 

Anmälan av tekniska nämndens beslutade 
medborgarförslag 
 

På uppdrag av kommunfullmäktige har tekniska nämnden beslutat om följande 
medborgarförslag: 

 Medborgarförslag om att bemanna tekniska förvaltningens 
produktionsavdelning så att personalen hinner städa efter 
nedskräpning (KS 2022/214) 
Tekniska nämnden beslutade att anse medborgarförslaget vara besvarat då 
produktionsavdelningen är bemannad att städa efter nedskräpning enligt 
driftinstruktioner från gatuavdelningen. 

Kommunfullmäktige finner besluten anmälda 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 59 Dnr 2023/00130 

Anmälan: Medborgarförslag om belysning på vägen förbi 
Rödjan 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till tekniska nämnden för 
beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår att vägen framför Rödjan som leder 
bort till Radbyn ska förses med belysning. Förslaget motiveras med att vägen är 
populär för löpning och promenader och att belysning skulle göra vägen mer 
välkomnande. 

Expedieras till: 
Teknisk chef, Johan Myhrman 
Tekniska nämnden (via sekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 60 Dnr 2023/00109 

Anmälan: Medborgarförslag om ett garage där personer 
med funktionsvariationer kan meka med bilar och snickra 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår att kommunen ska skapa ett garage 
där personer med funktionsvariationer kan meka med bilar och snickra. 
Förslaget motiveras med att det finns ett stort intresse inom berörd grupp att 
lära sig mer på området. 

Expedieras till: 
Stabschef, Per Garenius 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 61 Dnr 2023/00135 

Anmälan: Medborgarförslag om "Farfar talar" 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår att kommunen ska inrätta ett forum 
för äldre personer att dela med sig av sina livserfarenheter till barn och unga. 
Förslaget motiveras med att många äldre människor besitter mycket kunskap 
och gärna vill hjälpa till i samhället samt att barn och unga har goda 
förutsättningar att ta till sig denna kunskap. 

Expedieras till: 
Stabschef, Per Garenius 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 62 Dnr 2023/00157 

Anmälan: Medborgarförslag om språktest innan anställning 
inom vård och omsorg 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att överlämna ärendet till äldre- och 
omsorgsnämnden för beredning och beslut. 

Bakgrund 

En invånare i Mariestads kommun föreslår att språktest i svenska ska vara ett 
krav för att få anställning inom vård och omsorg inom kommunen. Förslaget 
motiveras med att språkkunskapen är viktig för att kunna säkerställa 
patientsäkerheten i Mariestads kommun. 

Expedieras till: 
Äldre- och omsorgschef, Annelie Åberg 
Äldre- och omsorgsnämnden (via sekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 63 Dnr 2023/00168 

Anmälan: Motion om bevarandeplan för stadsdelen Nya 
staden 

  

Ärendet utgår från dagens sammanträde. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 64 Dnr 2023/00158 

Interpellation till utbildningsnämndens ordförande om 
skolresultat 

  

Med fullmäktiges medgivande ställer Sebastian Ekeroth Clausson (S) en 
interpellation till utbildningsnämndens ordförande Anette Karlsson (M) om 
kommunens skolresultat. 

Ordförande i utbildningsnämnden, Anette Karlsson (M), svarar på 
interpellationen. Ett skriftligt interpellationssvar har överlämnats till 
fullmäktige. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 65 Dnr 2023/00128 

Kommunfullmäktiges mål för mandatperioden 2023-2026 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Beslut att anta följande mål för kommunfullmäktige med tillhörande 
indikatorer för mandatperioden. 

1. Mariestad – en kommun med långsiktig hållbar ekonomi och god 
ekonomisk hushållning 

1. Årets resultat - skall som ett genomsnitt uppgå till minst 44 
mnkr per år för perioden 2022–2035. 

2. Soliditetsnivån skall som genomsnitt ej understiga 21 % 
(exkl. pensionsåtaganden) per år för perioden 2022 - 2035. 

2. Mariestad – en trygg kommun för alla  

1. Trygg utomhus i området där du bor när det är ljust ute. 

2. Trygg utomhus i området där du bor när det är mörkt ute. 

3. Invånare 16 - 84 som avstår från att gå ut ensam. 

3. Mariestad – en kreativ och innovativ kommun 

1. Korta handläggningstider inom myndighetsutövning 

2. Öka antalet exploatörsdrivna detaljplaner 

4. Mariestad – en välkomnande kommun där alla kontakter 
genomsyras av ett gott bemötande  

1. Externa perspektivet: 

2. Kan rekommendera andra att flytta till kommunen. 

3. Kommunens är en bra plats att bo och leva på. 

4. Bra bemötande vid kontakt med tjänsteperson i kommunen. 

5. Interna perspektivet:  

6. Medarbetarengagemang totalt i kommunen 
(ledarskapsindex) 

7. Medarbetarengagemang totalt i kommunen 
(motivationsindex) 

8. Medarbetarengagemang totalt i kommunen (styrningsindex) 

5. Mariestad – en attraktiv tillväxtkommun 

1. Öka antalet kommuninvånare för att uppnå 40 000 år 2040. 
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2. Stabilisera vår placering på Svensk Näringslivs årliga ranking 
av det lokala företagsklimatet. 

3. Bra utbud av lekplatser, parklekar etc. i kommunen 

4. Bra utbud av ställen för unga att träffas på i kommunen 

5. Utbetalt LOK-stöd till idrottsföreningar, kr/inv. 

6. Kommunens arbete för att främja det lokala kulturlivet är 
bra. 

2. Kommunfullmäktige ger uppdrag till nämnder att besluta om mål och 
indikatorer som utgår från kommunfullmäktiges mål. Beslut ska antas hos 
nämnder före maj månads utgång. 

Reservation 

Ledamöterna för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för Marie 
Engström Rosengrens (V) yrkande. 

Bakgrund 

I gällande styrmodell som beslutades 2019, Kf §45/19, ska 
kommunfullmäktiges mål gälla för mandatperioden plus ett år. I och med 
reviderad styrmodell gäller målen över mandatperioden dvs. åren 2022 - 2025. I 
den reviderad styrmodell ska indikatorer beslutas till respektive 
kommunfullmäktige mål och nämnds mål.  

Nedan följer en kort beskrivning till respektive mål och indikatorer. 

Finansiellt mål: 

Mariestad – en kommun med långsiktig hållbar ekonomi och god 
ekonomisk hushållning 

Genom att fastställa långsiktiga finansiella mål blir de styrande för vad 
kommunen långsiktigt vill uppnå i fråga om finansiell ställning, löpande intäkter 
och kostnader, ekonomiskt resultat och investeringsverksamhetens 
omfattning/finansiering. Detta kommer att mätas i följande indikatorer; 

1) Årets resultat skall som ett genomsnitt uppgå till minst 44 mnkr per år för 
perioden 2022 - 2035. 

Syfte: Upprätthålla en långsiktigt välskött ekonomi utifrån god hushållning.  44 
mnkr är den nivå som krävs för att klara en årlig investeringsnivå 
(skattefinansierad verksamhet) på som genomsnitt 245 mnkr per år under 
perioden 2022 - 2035. 

Soliditetsnivån skall som genomsnitt ej understiga 21 % (exkl. 
pensionsåtaganden) per år för perioden 2022 - 2035. 

Syfte: Upprätthålla en långsiktigt välskött ekonomi utifrån god kommunal 
hushållning. Soliditetsnivån i kombination med resultatnivån styr 
investeringsnivån över planeringsperioden. 
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I samband med den årliga hanteringen av kommande årsbudget skall 
avstämning göras så att det finansiella målet uppnås under planperioden 2022–
2035 med upparbetat resultat till och med föregående årsbokslut som grund. 

Resultatkraven för de kommunala bolagen regleras i ägardirektiven och 
utformas så att de finansiella målen är långsiktiga på samma sätt som i 
kommunen. 

Verksamhetsmål: 

Mariestad – en trygg kommun för alla  

Genom stabil ekonomi, bra kvalitet och trygga miljöer kan Mariestad erbjuda en hållbar 
kommun för alla som bor, verkar och vistas här. Mariestad är en trygg samhällsspelare med 
engagemang och medborgarfokus.  

Mäts utifrån indikatorer: 

- Trygg utomhus i området där du bor när det är ljust ute. 

- Trygg utomhus i området där du bor när det är mörkt ute. 

- Invånare 16 - 84 som avstår från att gå ut ensam. 

 

Mariestad – en kreativ och innovativ kommun  

Chefer, ledare och medarbetare uppmuntras till nytänkande ”utanför boxen”. Genom 
omvärldsbevakning hämtar vi inspiration från andra och skapar hållbara lösningar för våra 
kommuninvånare.  

Mäts utifrån indikatorer: 

- Korta handläggningstider inom myndighetsutövning 

- Öka antalet exploatörsdrivna detaljplaner 

 

Mariestad – en välkomnande kommun där alla kontakter genomsyras av 
ett gott bemötande  

Vårt bemötande ska oavsett ärende ge en positiv känsla. Vi skapar mervärde för de vi är till 
för i varje samtal och möte. Vi sätter stort värde på våra invånare, besökare, företagare och 
anställda.  

Mäts utifrån indikatorer: 

          Externa perspektivet: 

- Kan rekommendera andra att flytta till kommunen. 

- Kommunens är en bra plats att bo och leva på. 

- Bra bemötande vid kontakt med tjänsteperson i kommunen. 

Dessa indikatorer kommer att påverka aktiviteten att implementera ett koncerngemensamt 
servicecenter. Detta bidrar till en väg in för kommunkoncernen.  



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-27 

Sida 16 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

 

Interna perspektivet:  

- Medarbetarengagemang totalt i kommunen (ledarskapsindex) 

- Medarbetarengagemang totalt i kommunen (motivationsindex) 

- Medarbetarengagemang totalt i kommunen (styrningsindex) 

HME består av en enkel enkät med nio frågor. Frågorna gäller tre områden: motivation för 
arbete, ledning och styrning. Syftet med HME är att utvärdera organisationers och deras 
ledningars förmåga att skapa och upprätthålla ett medarbetarengagemang. Frågorna är 
framtagna av Sveriges Kommuner och Regioner, SKR. 

Mariestad – en attraktiv tillväxtkommun  

I Mariestad finns förutsättningar för hållbar tillväxt. Entreprenörskap uppmuntras och ses 
som en tillgång. Vi förstår vikten av utbildning och forskning för att satsa rätt inför 
framtiden. 

Mäts utifrån indikatorer: 

- Öka antalet kommuninvånare för att uppnå 40 000 år 2040. 

- Stabilisera vår placering på Svensk Näringslivs årliga ranking av det lokala 
företagsklimatet. 

- Bra utbud av lekplatser, parklekar etc. i kommunen 

- Bra utbud av ställen för unga att träffas på i kommunen 

- Utbetalt LOK-stöd till idrottsföreningar, kr/inv. 

- Kommunens arbete för att främja det lokala kulturlivet är bra. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

God ekonomisk hushållning är enligt Kommunallagen att fastställa 
verksamhetsmål och finansiella mål för att erhålla en god ekonomi för 
kommande generationer. God ekonomisk hushållning betyder också att 
kommunen inom sina verksamheter ska säkerställa att resurserna används till 
rätt saker och att de utnyttjas på ett effektivt sätt. För att uppnå detta krävs en 
ändamålsenlig styrning, till exempel genom att sätta upp mål, upprätta planer 
och program samt kontinuerligt följa upp utvecklingen. Till en god ekonomisk 
hushållning hör också att ha en beredskap för att möta framtida utmaningar 
genom att i god tid inför förväntade förändringar vidta nödvändiga åtgärder.  

För Mariestads kommun innebär god ekonomisk hushållning att kommunen 
med utgångspunkt i visionen ska arbeta för att nå antagna 
kommunfullmäktigemål samt finansiella mål. Ordning och reda i kommunens 
ekonomi är förutsättningen för en god och hållbar utveckling.  En välskött 
ekonomi skapar trygghet för såväl företag som hushåll och lägger grunden för 
fler arbeten och en trygg gemensam finansiering av välfärden.  

Men god ekonomisk hushållning är inte bara det ekonomiska resultatet. Genom 
att sätta mål och riktlinjer för de olika verksamheterna och sedan följa upp dem, 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-27 

Sida 17 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

synliggörs vad som faktiskt görs och vad kommunens invånare får för 
pengarna.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

 Har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension  

Bedömning ur social dimension 

Har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar ändringar och tillägg till 
kommunstyrelsens förslag till beslut enligt följande: 

 

”1/Mariestad – en kommun med en långsiktigt hållbar ekonomi och god 
ekonomisk hushållning. 

Indikator:  

-Årets resultat ska, som ett genomsnitt under respektive mandatperiod, uppgå till 
minst 44 mnkr per år under perioden 2022 – 2035. 

 

2/-Mariestad – en trygg kommun för alla  

Indikatorer: (tillägg) 

-Invånare 0-19 år i ekonomiskt utsatta hushåll %   

 

3/-Mariestad – en kreativ, innovativ och hållbar kommun 

Indikatorer: (tillägg) 

-öka antalet detaljplaner med ekosystemtjänstanalys i underlaget 

 

4/-Kommunen är en välkomnande kommun där alla kontakter 
genomsyras av ett gott bemötande 

 

5/-Mariestad – en attraktiv tillväxtkommun med fokus på hållbarhet 
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Indikatorer: (tillägg): 

-Gymnasieelever med examen inom fyra år, hemkommun, andel %. 

-Invånare, 26-64 år, med eftergymnasial utbildning, andel %.  

-Skyddad natur totalt, andel (%)” 

 

Johan Abrahamsson (M) yrkar avslag till Marie Engström Rosengrens (V) 
yrkande. 

 

Britta Wänström (V) tillstyrker Marie Engström Rosengrens (V) yrkande. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) tar först up Johan Abrahamssons (M) 
tillstyrkande av kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med beslutet.  

 

Ordförande Göte Andersson (M) ställer därefter Marie Enström Rosengrens 
(V) yrkande med Britta Wänströms (V) tillstyrkande och Johan Abrahamssons 
(M) avslagsyrkande under proposition och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå Marie Enström Rosengrens (V) yrkande. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 42/23 

Reviderad tjänsteskrivelse, 2023-03-13 

Protokollsutdrag – Ksau § 74/23 

Tjänsteskrivelse, 2023-03-03 

Expedieras till: 
Kommundirektör, Susanne Wirdemo 
Ekonomichef, Christina Olsson 
HR-chef, Per Johansson 
Samtliga förvaltningschefer 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 66 Dnr 2019/00246 

Styrmodell för Mariestads kommun - revidering 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad styrmodell för Mariestads 
kommun. 

2. Genom beslutet upphör tidigare styrmodell, Kf § 45/19, att gälla. 

Bakgrund 

Den styrmodell som beslutades 2019, Kf § 45/19, kommer i och med detta 
beslut att upphöra. Anledningen till revideringen är att erhålla indikationer som 
är kopplade till kommunfullmäktigemålen och nämnds målen. Syftet är att 
uppnå mätbara resultateffekter över mandatperioden.  

Syftet med styrmodellen är att den skapar en helhet och förmåga att styra och 
leda kommunens verksamhet för att uppnå önskade resultat – från Vision och 
program för mandatperioden till verksamheternas ansvar.  Styrmodellen är en 
målmedveten styrprocess som syftar till att uppnå både verksamhetsmässiga 
och ekonomiska resultat utifrån god ekonomisk hushållning. För att uppnå en 
effektiv styrprocess krävs det tydliga roller och ansvar i processerna. Målen som 
formuleras ska gälla under mandatperioden. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

För att uppnå en god ekonomisk hushållning krävs det en tydlig styrmodell som 
leder kommunens verksamhet mot uppsatta mål.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Styrmodellen omfattar den miljömässiga dimensionen.  

Bedömning ur social dimension 

Styrmodellen omfattar den sociala dimensionen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Malin Olsson Lundqvist (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag med Malin 
Olsson Lundqvists (M) tillstyrkande till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 43/23 

Tjänsteskrivelse, 2023-03-03 

Reviderat förslag på styrmodell 

Nuvarande styrmodell 

Expedieras till: 
Kommundirektör, Susanne Wirdemo 
Ekonomichef, Christina Olsson 
HR-chef, Per Johansson 
Samtliga förvaltningschefer 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 67 Dnr 2019/00490 

Detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., Ladukärr, 
Mariestads kommun 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., 
Mariestad centralort, Mariestads kommun. 

Reservationer  

Ledamöterna för Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Janne Janssons (S) yrkande. 

 

Ledamöterna för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
motivering: 

Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet om att anta detaljplanen för del av 
Ladukärr 2:1 m.fl. eftersom vi ännu inte har tillräcklig information för att kunna 
bedöma vad genomförandet av detaljplanen kommer att innebära för 
Mariestad. Vi anser att det bästa vore att beslut beträffande detaljplan för del av 
Ladukärr 2:1 m.fl. fattas först efter det att kommunfullmäktige fattat beslut om 
blå- och grönstrukturplan och fördjupad översiktsplan. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsen beslutade den 13 januari 2020, Ks § 7/20, om planuppdrag 
för fastigheten Ladukärr 2:1. Bakgrunden till planuppdraget var behovet att 
skapa planmässiga förutsättningar för att tillmötesgå efterfrågan på 
verksamhetsmark i centralorten.  

Kommunfullmäktige beslutade genom minoritetsåterremiss att återremittera 
ärendet på kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023. 

Detaljplanen syftar till att möjliggöra utveckling av området genom att medge 
markanvändning detaljhandel, verksamheter och idrottsanläggning. Planen är 
flexibelt reglerad för att möjliggöra etableringar av varierande storlek och 
innehåll. Planområdet omfattar cirka 23 ha och innefattar kvartersmark och 
naturmark som syftar till att utgöra buffertzon till befintlig bostadsbebyggelse i 
Ladukärr, område för avledning och fördröjning av dagvatten, område för 
friluftsliv och ekologiska funktioner.  

Planområdet är lokaliserat i den östra delen av Mariestad och gränsar i norr till 
dagligvaruhandel (Coop), i öster till Marieforsleden, i söder till området 
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Muggebo med skogs- och jordbruksmark och i väster till bostadsbebyggelse i 
Ladukärr.  

Förslag till detaljplan har varit föremål för samråd respektive granskning under 
vår/sommar år 2020 och sommar år 2021. Inkomna synpunkter har 
sammanställts och kommenterats i samrådsredogörelse respektive 
granskningsutlåtande. 

Efter granskning har detaljplanen kompletterats med planeringsunderlagen 
häckfågelinventering och skyfallsutredning. Detaljplanen har i delar reviderats 
inför antagande för att omhänderta resultatet och rekommendationerna i 
skyfallsutredningen. Detta har dock inte inneburit några omfattande 
förändringar utan tidigare redovisat planförslag vad gäller till exempel 
omfattning av kvartersmark och byggrätt är densamma. För att säkerställa att 
exploateringen inte påverkar omgivningen oacceptabelt i samband med skyfall 
(100-årsregn) har bestämmelser om dike och dagvattenfördröjning lagts in i 
plankartan. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Janne Jansson (S) yrkar att detaljplanen Ladukärr 2:1 ska återremitteras till 
samhällsbyggnadsförvaltningen för att vänta på att programmet för blå- och 
grönstruktur blir antaget. Detta för att se hur programmet för blå- och 
grönstruktur påverkar detaljplanen för Ladukärr 2:1. 

 

Johan Abrahamsson (M) yrkar att ärendet ska avgöras under dagens 
sammanträde. 

 

Anders Karlsson (C) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Sven-Inge Eriksson (KD) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Britta Wänström (V) yrkar att ärendet ska återremitteras. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) ställer först Janne Janssons (S) och Britta 
Wänströms (V) yrkanden om återremiss mot Johan Abrahamssons (M) yrkande 
om att ärendet ska avgöras under dagens sammanträde och finner att 
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kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras under dagens 
sammanträde. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) tar därefter upp kommunstyrelsens förslag, 
med tillstyrkande från Johan Abrahamsson (M), Anders Karlsson (C) och Sven-
Inge Eriksson (KD), till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 52/23 

Protokollsutdrag – Ks § 24/23 

Protokollsutdrag – Kf § 41/23 

Tjänsteskrivelse: Detaljplan för del av Ladukärr 2:1 m.fl., Ladukärr, Mariestads 
kommun 

Planbeskrivning (antagandehandling) 

Plankarta (antagandehandling)  

Riskbedömning kring detaljplan Ladukärr 2:1 

PM Riskbedömning avseende farligt godstransporter 

PM Geoteknik 

Naturvärdesinventering 

Utredning av trafik- och omgivningsbuller inför ny detaljplan, Ladukärr 2:1 m.fl 

Granskningsutlåtande 

Häckfågelinventering 

Dagvattenutredning 

Arkeologisk utredning steg 1 

Skyfallsutredning 

Expedieras till: 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
Planchef, Adam Johansson 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-27 

Sida 24 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 68 Dnr 2023/00072 

Reglemente för kommunala pensionärsrådet (KPR) 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderat reglemente för Kommunala 
pensionärsrådet (KPR). 

Bakgrund 

Kommunala pensionärsrådets nuvarande reglemente reviderades senast år 2018, 
då Socialnämnden hade två representanter i rådets sammansättning.  

Sedan 1 januari 2023 är Socialnämnden delad i två nämnder: Socialnämnden 
och Äldre- och omsorgsnämnden. Det lämpar sig bäst att de två 
representanterna i Kommunala pensionärsrådet utses i Äldre- och 
omsorgsnämnden istället för Socialnämnden.  

Aktuellt förslag till reviderat reglemente baseras på nuvarande reglemente. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 56/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 64/23 

Tjänsteskrivelse: Reglemente för Kommunala pensionärsrådet (KPR) 

Protokollsutdrag ÄON 2023-01-31 § 17 Revidering av reglemente för 
kommunala pensionärsrådet 2023 

Expedieras till: 
Äldre- och omsorgschef, Annelie Åberg 
Äldre- och omsorgsnämnden (via nämndsekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 69 Dnr 2021/00464 

Revidering av bolagsordning för Mariestads Markutveckling 
AB 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att stryka § 18 från bolagsordningen för 
Mariestads Markutveckling AB. 

Bakgrund 

Av § 18 i bolagsordningen för Mariestads Markutveckling AB framgår att 
eventuella ändringar av bolagsordningen måste godkännas av 
kommunfullmäktige i Mariestads kommun.  

Då Mariestads Markutveckling AB ska avyttras till Volvo Lastvagnar som ett 
led i etableringen av batterifabrik i Korstorp behöver paragrafen strykas. Detta 
då den nya ägaren i annat fall blir beroende av kommunfullmäktige i Mariestad 
för att kunna genomföra ändringar i bolagsordningen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 70/23 

Bolagsordning för Mariestads Markutveckling AB 

Expedieras till: 
Kommundirektör, Susanne Wirdemo 
Ekonomichef, Christina Olsson 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 70 Dnr 2023/00096 

Samarbetsavtal för energirådgivning mellan Mariestad, 
Töreboda och Gullspångs kommuner - Förnyelse 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att för Mariestads kommuns del godkänna att 
upprättat samarbetsavtal mellan Mariestads, Töreboda och Gullspångs 
kommuner förlängs med ett år, till och med den 31 december 2023. 

2. Kommunfullmäktige ger berörd verksamhet i uppdrag att återkomma med 
en utvärdering om bedriven verksamhet i september 2023 samt ett 
verksamhetsförslag inför 2024. 

3. Verksamhetsförslaget ska skickas till respektive samarbetskommuns 
kommunstyrelse samt MTG-styrgrupp. 

Bakgrund 

Mariestads, Töreboda och Gullspångs kommuner har tidigare kommit överens 
om att bedriva gemensam energi- och klimatrådgivning. Avtalsperioderna har 
följt Energimyndighetens finansiering av verksamheten. Nuvarande avtal löpte 
ut den 31 december 2022 och behöver förnyas.  

Det föreslås från förvaltningen att avtalet framöver ska gälla tillsvidare under 
förutsättning att kommunerna får statsbidrag från Energimyndigheten för 
verksamheten. Ändringen längst ner i 6 § i avtalet blir från:  

Detta avtal gäller t.o.m. 2022-12-31 

Till:  

Detta avtal gäller tillsvidare 

Från 2017 ändrades finansieringen från att kommunerna tidigare fick 280 000 
kr/kommun och år till följande belopp för 2023:  

 Mariestads kommun 274 000 kr  

 Töreboda kommun 97 000 kr  

 Gullspångs kommun 62 000 kr  

De nya stöden grundas på storleken av energirådgivningens målgrupper. 
Energimyndigheten kräver att kommuner samverkar för att kunna erbjuda 
minst en 50 % tjänst som energi- och klimatrådgivare. Samarbetsavtalet för 
2023 är identiskt med tidigare avtal förutom uppdateringar av datum och 
giltighetstid 
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Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 58/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 67/23 

Tjänsteskrivelse, 2023-01-11 

Samarbetsavtalet för energi- och klimatrådgivning mellan Gullspångs, 
Mariestads och Töreboda 

Expedieras till: 
Energi- och klimatrådgivare, Peter van der Tol 
Töreboda kommun 
Gullspångs kommun 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 71 Dnr 2023/00089 

Taxa och tillsynsavgifter Alkohollagen 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa och tillsynsavgifter Alkohollag 
(2010:1622).  

2. Taxan ska gälla från 1 april 2023.  

3. Syftet med taxan är att taxan ska motsvara den tid som handläggning och 
tillsyn av serveringsställen och folkölsförsäljning motsvarar, i syfte att 
tillsynsmyndigheten uppnår självkostnad.  

4. Taxan ersätter tidigare taxa, antagen av kommunfullmäktige den 30 
november 2015. 

Bakgrund 

Enligt alkohollagen ska kommunerna ta emot ansökningar om tillstånd, 
försäljningsanmälan med egenkontrollprogram (EKP) och anmälan om ändrade 
uppgifter. Kommunerna ska även bedriva tillsyn av fysiska serverings- och 
försäljningsställen. Kommunerna innehar även en rad befogenheter att införa 
sanktioner mot krögare och handlare som exempelvis varning eller återkallelse 
av tillstånd. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 59/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 61/23 

Protokollsutdrag Mbn § 11/23 

Miljöchefens tjänsteskrivelse, 2023-01-20  

Förslag på Taxa och tillsynsavgifter Alkohollag (2010:1622)  
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Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter enligt alkohollagen, antagen 2015-11-
30 

Expedieras till: 
Miljöchef, Ritva Rådefalk 
Miljö- och byggnadsnämnden (via nämndsekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 72 Dnr 2023/00088 

Taxa och tillsynsavgifter lagen om tobaksfria 
nikotinprodukter  

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta taxa för anmälningsavgifter och 
tillsynsavgifter enligt Lag (2022:1257) om tobaks-fria nikotinprodukter 40 §. 

2. Taxan börjar gälla 1 april 2023. 

3. Syftet med taxan är att taxan ska motsvara den tid som handläggning och 
tillsyn av tobaksfria nikotinprodukter kostar, i syfte att tillsynsmyndigheten 
uppnår självkostnad. 

Reservation 

Ledamöterna för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för Britta 
Wänströms (V) yrkande. 

Bakgrund 

Till följd av en växande marknad av tobaksfria nikotinprodukter där 
marknadsföringen och produktutformningen i hög grad riktar sig till yngre, har 
Regeringen i SOU-2021:22 tagit fram underlag till en ny lag. Lag (2022:1257) 
om tobaksfria nikotinprodukter (LTN) riktar sig främst mot de snusliknande 
produkter kallade ”all white” som i dagsläget inte omfattas av Lag (2018:2088) 
om tobak och liknande produkter (LTLP). 

Enligt LTN ska kommunerna ta emot försäljningsanmälan med 
egenkontrollprogram (EKP) och anmälan om ändrade uppgifter. Kommunerna 
ska även bedriva tillsyn av fysiska försäljningsställen över förpackningars 
märkning, produktkrav och marknadsföring enligt LTN. Kommunerna tilldelas 
även en rad befogenheter att införa sanktioner mot handlare som exempelvis 
förelägganden eller förbud. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) yrkar att ärendet ska återremitteras för att klargöra 
bakgrunden till skillnaden i det förslag till beslut om taxa för tillsyn av 
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tobaksfria nikotinprodukter som förelades kommunstyrelsen den 30 november 
2022 jämfört med det förslag till taxa som förelagts kommunfullmäktige nu. 

 

Johan Abrahamsson (M) yrkar att ärendet ska avgöras under dagens 
sammanträde. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) ställer först Britta Wänströms (V) yrkande 
om återremiss mot Johan Abrahamssons (M) yrkande om att ärendet ska 
avgöras under dagens sammanträde och finner att kommunfullmäktige beslutar 
att ärendet ska avgöras under dagens sammanträde. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) tar därefter upp kommunstyrelsens förslag till 
beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 60/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 62/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-02-13 

Protokollsutdrag Mbn § 10/23 

Miljöchefens tjänsteskrivelse 2023-01-20 

Förslag på Taxa och tillsynsavgifter Lag (2022:1257) om tobaksfria 
nikotinprodukter 

Expedieras till: 
Miljöchef, Ritva Rådefalk 
Miljö- och byggnadsnämnden (via nämndsekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 73 Dnr 2023/00087 

Taxa och tillsynsavgifter lagen om tobak och liknande 
produkter 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa och tillsynsavgifter enligt Lag 
(2018:2088) om tobak och liknande produkter. 

2. Taxan ska börja gälla 1 april 2023. 

3. Syftet med taxan är att den ska motsvara den tid som handläggning och 
tillsyn av tobak och liknande produkter kostar, i syfte att 
tillsynsmyndigheten uppnår självkostnad. 

4. Taxan ersätter tidigare taxa, antagen av kommunfullmäktige den 27 maj 
2019. 

Bakgrund 

Enligt Lag om tobak och liknande produkter, LTLP, ska kommunerna ta emot 
ansökningar om tillstånd, försäljningsanmälan med egenkontrollprogram (EKP) 
och anmälan om ändrade uppgifter. Kommunerna ska även bedriva tillsyn av 
fysiska försäljningsställen över förpackningars märkning, produktkrav och 
marknadsföring enligt LTLP. Kommunerna innehar även en rad befogenheter 
att införa sanktioner mot handlare som exempelvis förelägganden eller förbud 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med förslaget. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 61/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 63/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-02-13 

Protokollsutdrag Mbn § 9/23 
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Miljöchefens tjänsteskrivelse, 2022-01-20 

Förslag på Lag (2018:2088) om tobak och liknande produkter 

Protokollsutdrag Kf 39/19 

Expedieras till: 
Miljöchef, Ritva Rådefalk 
Miljö- och byggnadsnämnden (via nämndsekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 74 Dnr 2022/00467 

Motion om hissanordning för personer med funktionshinder 
i Mariestads badhus 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

2. Kommunfullmäktige ger tekniska nämnden i uppdrag att installera en 
fästhylsa vid badhusets 25-metersbassäng, så att den flyttbara lyften även 
kan användas för denna bassäng. 

3. Kostnaden om cirka 30 000 kronor finansieras via tekniska förvaltningens 
medel för fastighetsunderhåll. 

Bakgrund 

Ola Bertilsson (S) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med förslag 
om att ”kommunen undersöker möjligheten att installera en hissanordning för 
rörelsehindrade i Mariestads badhus”.  

I samband med byggnationen av den nya badhusdelen med varm 
undervisningsbassäng och plaskpool för de allra yngsta inköptes en flyttbar lyft 
för funktionshindrade. Den som behöver assistans med att komma ner i 
bassängen ber personalen om hjälp. Personalen använder då den flyttbara lyften 
som klarar att lyfta sittande personer från exempelvis rullstol ner i bassängen.  

Den flyttbara lyften kräver en ”fästhylsa” i golvet, vilket finns vid den varma 
nybyggda bassängen, men inte vid den stora 25-metersbassängen. För att kunna 
använda lyften för lyft ner i stora bassängen krävs en enklare installation i 
golvet nära bassängkanten. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Ola Bertilsson (S) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) tar upp kommunstyrelsens förslag med Ola 
Bertilssons (S) tillstyrkande till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med förslaget. 
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Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 63/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 1/23 

Tjänsteskrivelse: Motion om hissanordning för personer med funktionshinder i 
Mariestads badhus 

Motion 

Expedieras till: 
Motionären 
Kultur- och fritidschef, Tomas Ekström 
Teknisk chef, Johan Myhrman 
Nämndsekreterare, Ylva Grönlund 
Fastighetschef, Joakim Halaby 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 75 Dnr 2021/00468 

Motion om kompensation för exploatering av mark och 
vatten 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Reservation 

Ledamöterna för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för Britta 
Wänströms (V) yrkande. 

Bakgrund 

Mats Karlsson (MP) har inkommit med en motion där det föreslås att 
nedanstående åtgärdspunkter ska beaktas och vidtas i samband med 
exploatering av mark och vatten. Tanken är att den som orsakar förluster av 
biologisk mångfald eller ekosystemtjänster genom olika typer av exploatering 
ska kompensera för denna förlust, genom att förbättra för biologisk mångfald 
på en annan plats.  

Motionen hänvisar till att förslaget ligger i fas med kommunens mål att bli en 
hållbar kommun och målet i Agenda 2030 om att kommunen använder egen 
mark för att stärka ekosystemtjänster och biologisk mångfald. 

1. Att kommunen inför ett system för 'biologiska mångfaldsenheter' som 
används för att mäta biologisk mångfald före och efter exploatering.  

2. Att kommunen inrättar biotopskyddsområden som fullt ut kompenserar för 
exploaterad mark och vatten.  

3. För att vara säker på att kompensationsåtgärder har effekt ska en långsiktig 
och systematisk uppföljning ske som redovisas i kommunens 
årsredovisning.  

Efter förfrågan om förtydligande kring begreppet biologisk mångfaldsenhet har 
motionären inkommit med förtydligande att Miljöpartiet de gröna avser 
begreppet City biodiversity index (CBI). I bifogad information framgick 
definition av begreppet samt att Stockholm stad har använt sig av detta i sitt 
miljöarbete (Stockholm stad, 2021; Gregor, M., 2017). 

Kommunfullmäktige har överlämnat motionen till miljö- och 
byggnadsnämnden. Nämnden har i sitt yttrande föreslagit att 
kommunfullmäktige ska besluta att anse motionen besvarad med hänvisning till 
att Mariestads kommun håller på att ta fram ett program för blå-grön 
infrastruktur med tillhörande biologiskt mångfaldsindex. Dessa verktyg anser 



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-27 

Sida 37 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

miljö- och byggnadsnämnden kan användas för att kartlägga och ta fram förslag 
till kompensationsåtgärder i samband med exploatering av nya områden i 
kommunen. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 

Behandling på sammanträdet 

Britta Wänström (V) yrkar att motionen ska anses vara besvarad. 

 

Johan Abrahamsson (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) ställer förslagen under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 64/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 65/23 

Tjänsteskrivelse, 2023-02-13 

Protokollsutdrag Mbn § 7/23 

Motionen 

Expedieras till: 
Motionären 
Miljö- och byggnadsnämnden (via nämndsekr.) 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 76 Dnr 2021/00474 

Motion om stadsodling 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen då den inte bedöms ligga i det 
kommunala uppdraget. 

Reservation 

Ledamöterna i Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för Marie 
Engström Rosengrens (V) yrkande. 

Bakgrund 

Marie Engström Rosengren (V) har i en motion till fullmäktige föreslagit att 
kommunen upplåter mark för stadsnära odling och att kommunen ger stöd och 
information för att organisera formerna för stadsnära odling.  

Kommunfullmäktige har den 29 november 2021, § 116/21, beslutat att 
överlämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. Ärendet remitterades 
till samhällsbyggnadsförvaltningen som tillsammans med tekniska förvaltningen 
och Mariehus och har utrett frågan om stadsnära odling i anslutning till 
hyresfastigheter och på kommunal mark. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Att anlägga en yta om 100 kvadratmeter är bedömningen att det kostar cirka 
100 000 kronor och kostnaden för att sköta driften beräknas till cirka 150 
kronor per kvadratmeter och år.  

Bedömning ur miljömässig dimension 

Skälen till att människor vill odla är många. För vissa är det viktigt med 
miljöombyte. Att odla nyttig mat, spara pengar, stort växtintresse, socialt 
umgänge likväl som att få vara ifred är andra viktiga motiv som odlarna uppger.  

Bedömning ur social dimension 

Barnen lär sig att omhänderta mark och jord. Utevistelse och odling ger en 
bättre både fysisk och psykisk hälsa. 

Kommunstyrelsens förslag 

Förslaget överensstämmer med kommunfullmäktiges beslut. 
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Behandling på sammanträdet 

Marie Engström Rosengren (V) yrkar bifall till motionen. 

 

Janne Jansson (S) tillstyrker Marie Engström Rosengrens yrkande. 

 

Malin Olsson Lundqvist (M) tillstyrker kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Ordförande Göte Andersson (M) ställer förslagen under proposition och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Underlag för beslut 

Protokollsutdrag – Ks § 65/23 

Protokollsutdrag – Ksau § 66/23 

Kommundirektörens tjänsteskrivelse, 2023-02-15 

Motionen 

Expedieras till: 
Motionären 
Samhällsbyggnadschef, Niklas Brandt 
Stabschefen, Per Garenius 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 77 Dnr 2022/00357 

Fyllnadsval av ersättare i utbildningsnämnden 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utse Nicklas Simka (M) och Petter Rydberg 
(M) till ersättare i utbildningsnämnden. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges val av ledamöter och ersättare i utbildningsnämnden 
den 28 november 2022 lämnades ett antal ersättarplatser vakanta. 
Valberedningen har nu återkommit med förslag till ersättare för två av 
platserna. 

Expedieras till: 
Valda ersättare 
Nämndsekreterare, Anneli Bergqvist 
Lönekontoret 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 78 Dnr 2022/00359 

Fyllnadsval av ersättare i äldre- och omsorgsnämnden 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utse Petter Rydberg (M) till ersättare i äldre- 
och omsorgsnämnden. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges val av ledamöter och ersättare i äldre- och 
omsorgsnämnden den 28 november 2022 lämnades ett antal ersättarplatser 
vakanta. Valberedningen har nu återkommit med förslag till ersättare för den 
sista ersättarplatsen. 

Expedieras till: 
Vald ersättare 
Nämndsekreterare, Anneli Bergqvist 
Lönekontoret 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 79 Dnr 2022/00362 

Fyllnadsval av ersättare i valnämnden 

  

Ärendet utgår då valberedningen inte återkommit med något förslag till 
ersättare. 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 80 Dnr 2022/00365 

Fyllnadsval av ersättare i styrelsen för Mariehus AB 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utse Torbjörn Forsell (M) till ersättare i 
styrelsen för Mariehus AB. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges val av ledamöter och ersättare styrelsen för Mariehus 
AB den 12 december 2022 lämnades ett antal ersättarplatser vakanta, varav det 
återstår tre. Valberedningen har nu återkommit med förslag till ersättare för en 
av platserna. 

Expedieras till: 
Vald ersättare 
Lönekontoret 
Mariehus AB  



 

Kommunfullmäktige 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2023-03-27 

Sida 44 

 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  

 

Kommunfullmäktige 

Kf § 81 Dnr 2022/00366 

Korrigering av beslut gällande ersättare i styrelsen för 
VänerEnergi AB 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva beslutet att utse Ralf Schumann 
(M) till ersättare i styrelsen för VänerEnergi AB. 

2. Det noteras att valberedningen har att återkomma med förslag på ny 
ersättare. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges val av ledamöter och ersättare styrelsen för 
VänerEnergi AB den 12 december 2022 lämnades ett antal ersättarplatser 
vakanta.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023 utsågs Ralf 
Schumann (M) till ersättare i styrelsen för VänerEnergi AB. Schumann hade 
dock sedan tidigare valts till ledamot i styrelsen för samman bolag, varför 
fullmäktige behöver upphäva beslutet avseende ersättarplatsen. 

Expedieras till: 
Lönekontoret 
VänerEnergi AB 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 82 Dnr 2022/00367 

Korrigering av beslut gällande ersättare i styrelsen för 
VänerEl AB 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att upphäva beslutet att utse Ralf Schumann 
(M) till ersättare i styrelsen för VänerEl AB. 

2. Det noteras att valberedningen har att återkomma med förslag på ny 
ersättare. 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges val av ledamöter och ersättare styrelsen för VänerEl 
AB den 12 december 2022 lämnades ett antal ersättarplatser vakanta.  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023 utsågs Ralf 
Schumann (M) till ersättare i styrelsen för VänerEl AB. Schumann hade dock 
sedan tidigare valts till ledamot i styrelsen för samman bolag, varför fullmäktige 
behöver upphäva beslutet avseende ersättarplatsen. 

Expedieras till: 
Lönekontoret 
VänerEnergi AB 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 83 Dnr 2023/00053 

Entledigande av ersättare i utbildningsnämnden 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Henrik Andersson (M) från 
uppdraget att vara ersättare i utbildningsnämnden. 

2. Det noteras att valberedningen har att återkomma med förslag på ny 
ersättare efter Andersson (M). 

Bakgrund 

Henrik Andersson (M) har begärt att få bli entledigad från uppdraget att vara 
ersättare i utbildningsnämnden.  

Expedieras till: 
Avgående ersättare 
Lönekontoret 
Nämndsekreterare, Anneli Bergqvist 
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Kommunfullmäktige 

Kf § 84 Dnr 2023/00161 

Entledigande av ersättare i utbildningsnämnden 

  

Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att entlediga Alexander Arvidsson (SD) från 
uppdraget att vara ersättare i utbildningsnämnden. 

2. Det noteras att valberedningen har att återkomma med förslag på ny 
ersättare efter Arvidsson (SD). 

Bakgrund 

Alexander Arvidsson (SD) har begärt att få bli entledigad från uppdraget att 
vara ersättare i utbildningsnämnden.  

Expedieras till: 
Avgående ersättare 
Lönekontoret 
Nämndsekreterare, Anneli Bergqvist 

 


